

---

**Fwd: Rights don't begin or end in the courts - they belong to people**

---



---

**De:** "Parents Ecole Beausoleil" <[REDACTED]>

**À:** "rob fleming mla" <rob.fleming.mla@leg.bc.ca>, "Dix.MLA, Adrian" <adrian.dix.mla@leg.bc.ca>, MURRAY@murrayrankin.com, mayor@victoria.ca, malto@victoria.ca, "Michel St-Amant" <michel\_stamant@csf.bc.ca>, "Patrick Gatien" <patrick\_gatien@csf.bc.ca>, "simon couture" <simon\_couture@csf.bc.ca>, "Marie-Pierre Lavoie" <mariepierre\_lavoie@csf.bc.ca>

**Cc:** "Pascale Bernier" <pascale\_bernier@csf.bc.ca>, "Pascale Cyr" <pascale\_cyr@csf.bc.ca>, "Watters, Jordan" <jwatters@sd61.bc.ca>

**Envoyé:** Mercredi 25 Novembre 2020 13:01:44

**Objet:** Rights don't begin or end in the courts - they belong to people

[see English below]

Chers décideurs,

Ministre de l'Éducation du C.B.

Ministre des Affaires francophones du C.B

Membre du Parlement provincial pour Oak Bay  
Maire de Victoria  
Conseillère municipale de Victoria pour Oak Bay  
Directeur général du Conseil scolaire francophone (CSF)  
Président du Conseil d'administration du CSF  
Secrétaire-trésorier intérimaire du conseil d'administration du CSF  
Représentante pour l'île de Vancouver Sud, conseil d'administration du CSF  
cc. Directrice de l'École Beausoleil, CSF  
Coordonnatrice aux relations publiques du CSF  
Présidente du Conseil d'administration du District scolaire # 61

Nous vous invitons à nous joindre pour donner vie aux droits de nos enfants.

Comme vous le savez maintenant, notre école française, l'[École Beausoleil](#) en Victoria, cherche un foyer permanent depuis 2015. Nos parents, nos enfants et la communauté francophone sont de plus en plus contrariés d'être obligés de déménager, sans raison valable et en cas de pandémie, jusqu'à ce que notre nouvelle école soit construite et prête pour les classes. Nous n'avons pas encore reçu de réponse claire et raisonnable de l'un d'entre vous, en tant que décideurs, sur les raisons pour lesquelles nos enfants sont mis à la rue alors qu'il existe d'autres options meilleures.

La récente décision de la [Cour suprême du Canada](#) visant à protéger les droits à l'éducation française est une référence importante pour prendre des décisions, et pour susciter les changements et les choix politiques nécessaires. Elle nous a donné confiance, en tant qu'Association de parents ainsi que la communauté Beausoleil, de nous exprimer et de défendre l'égalité des droits à une éducation en français de qualité pour nos enfants et nos familles francophones. Le juge a conclu que :

*".. les enfants des ayants droit doivent bénéficier d'installations leur offrant une expérience éducative réellement*

*équivalente à celle de la majorité" [para 2] et,*

*" L'école est bien plus qu'un simple lieu de transmission de connaissances théoriques et pratiques. Elle constitue également un milieu de socialisation qui permet d'échanger et de s'épanouir dans sa langue et, à travers elle, de découvrir sa culture. C'est dans cet esprit que le droit à l'instruction dans une des langues officielles du Canada s'est vu conférer un statut constitutionnel par l'art. 23 de la [Charte canadienne des droits et libertés](#) " [Aperçu I.1]*

Nous sommes donc évidemment ravis que le ministère de l'Éducation de la Colombie-Britannique ait confirmé un nouveau financement pour la construction de huit nouvelles écoles françaises dans la province, dont notre école Beausoleil, ici à Victoria ! Même si cela prendra plusieurs années, ces nouvelles écoles françaises serviront les populations francophones croissantes, y compris Victoria. Il est regrettable que tous les conseils scolaires s'efforcent de réparer les dommages causés par les coupes sombres et à courte vue des administrations précédentes. Cependant, nous ne pouvons pas accepter que notre commission scolaire française n°93 / CSF ne semble pas avoir un accès équitable aux bâtiments et services scolaires, ni un pouvoir de négociation égal, semble-t-il. Nous nous demandons si et pourquoi la commission scolaire n° 61 détient un monopole sur l'ensemble des infrastructures et des fournisseurs du district régional de la capitale. Le changement de pouvoir et de contrôle n'est jamais confortable, mais il est inévitable au fur et à mesure que la société évolue.

Quant à l'avenir de l'École Beausoleil à court terme, nous craignons que les deux commissions scolaires et le ministère n'aient pas suffisamment exploré toutes les options raisonnables pour accueillir les enfants de Beausoleil jusqu'à ce que notre nouvelle école soit construite et prête pour les cours.

Nous croyons savoir que le district scolaire n° 61 revendique le même bâtiment que celui que le CSF loue pour nos enfants français

depuis 2015, au 1623 de la rue Bank. Si cette propriété appartient en fait à une entité publique ou à la couronne "à des fins éducatives", pourquoi le CSF est-il obligé d'avoir moins d'accès et de droits que le SD61 ?

Nous ne pouvons pas obtenir de réponses claires sur qui est réellement propriétaire de l'immeuble du 1623 rue Bank, pour savoir qui a réellement le pouvoir de décision et pour connaître les conventions et les restrictions qui régissent cet espace. Nous ne comprenons pas non plus comment le SD61 peut négocier de bonne foi s'il promeut en même temps ses propres intérêts plutôt que ceux du CSF ? N'y a-t-il pas là un conflit d'intérêt ? Si c'est le cas, nous pensons qu'il est temps qu'une autorité supérieure l'emporte pour aider à résoudre ce dilemme.

Quant à la proposition provisoire de dépenser des millions de dollars pour créer une école modulaire temporaire pour Beausoleil afin de partager les locaux avec une autre école à partir de septembre prochain, elle n'a aucun sens pour nous en période de pandémie, surtout lorsqu'il existe d'autres solutions plus rentables. Par exemple, pour nous, rester sur la rue Bank. Nous estimons que c'est un énorme gaspillage de l'argent des contribuables que de construire une école temporaire à Beausoleil alors que tous les efforts devraient être consacrés à la construction de notre nouvelle école permanente. Ces bâtiments modulaires ne seraient-ils pas mieux adaptés pour absorber les étudiants du SD61 à long terme ?

Notre conclusion est que nous ne pouvons pas accepter que nos enfants français soient moins importants que n'importe quel autre enfant en Colombie-Britannique.

Par courtoisie et transparence, veuillez trouver ci-joint [une fiche d'information qui sera diffusée publiquement demain](#). Nous vous invitons également à vous joindre à nous pour défendre nos droits par le biais de cette pétition que nos parents ont lancée et sont prêts à intensifier. Voir notre pétition de Change.org <http://chnng.it>

[/5LWSf2tBfR](#)

Nous voulons continuer de travailler en collaboration et de manière positive sur des solutions à long terme qui sont bonnes pour tout le monde. Nos enfants sont une partie importante de votre avenir aussi.

Au nom de l'APÉ Beausoleil et les 84 (bientôt 86) écoliers et parents de Beausoleil, nous attendons vos réponses,

Erinne Branter, Présidente & maman de Emric en Maternelle et Elodie, 2e

Rebecca Mellett, Présidente passée & maman de Natnael, 3e

Carl Monk, Secrétaire & papa de Niobe, 2e

Storm Moinier, Représentante de l'APÉ sur le Comité des partenaires & maman de Léon, 2e

p.j. *Beausoleil Fact Sheet* (Eng) (Fr)

\*\*\*\*\*

Dear decision-makers,

Minister of Education of BC

Minister of Francophone Affairs of BC

Member of Provincial Parliament for Oak Bay

Mayor of Victoria

Victoria City Councillor for Oak Bay

Superintendent of the Conseil scolaire francophone (CSF)

President of the CSF Board of Trustees

Interim Secretary-Treasurer, CSF Board of Trustees

Representative for South Vancouver Island, CSF Board of Trustees

Principal, École Beausoleil

cc. Principal, École Beausoleil, CSF

Public Relation Coordinator, CSF

School District 61 President, Board of Trustees

We invite you to join us in bringing our children's rights to life.

As you are aware by now, our French school [École Beausoleil](#) in Victoria has been seeking a permanent home since 2015. Our parents, children and the wider community are growing upset to be forced to move, for no good reason and during a pandemic, until our new school is built and ready for classes. We have yet to receive a clear and reasonable answer from any of you as decision makers why our children are being put to the street when other better options exist.

The recent [Supreme Court of Canada](#) ruling to protect rights to French education is an important reference as a basis for taking decisions, and to spark necessary policy changes and choices. It has empowered us as a Parents' Association, as much as the wider Beausoleil community, to speak out and stand up for the equal rights to quality education for our Francophone children and families. The Judge concluded that:

*"... the children of rights holders are entitled to facilities that provide them with an educational experience that is substantively equivalent to the experience of the majority." [para 2] and*

*"A school is much more than just a place to pass on theoretical and practical knowledge. It is also a setting for socialization where students can converse with one another and develop their potential in their own language and, in using it, familiarize themselves with their culture. That is the spirit in which the right to receive instruction in one of Canada's official languages was elevated to constitutional status by means of s. 23 of the [Canadian Charter of Rights and Freedoms](#)". [Overview I.1]*

And so we are of course thrilled that the B.C. Ministry of Education has confirmed new funding to build eight new French schools across the province, including our École Beausoleil here in Victoria!

Even though this will take several years to complete, these new French schools will serve the growing Francophone populations. It is unfortunate that all school boards are scrambling to undo damage from the short-sighted deep cuts of past administrations. However, we can not accept that our French school board #93 / CSF does not seem to have fair access to school buildings and services, nor equal bargaining power it seems. **We wonder if and why School District #61 holds a monopoly on all of the infrastructure and suppliers in the Capital Regional District?** Shifting power and control is never comfortable, yet is inevitable as society evolves.

As for École Beausoleil's future in the short term, we are concerned that the two school boards and the Ministry have not sufficiently explored all reasonable options to accommodate Beausoleil children until our new school is built and ready for classes.

We understand that School District #61 is laying claim to the same building which the CSF has rented for our French children since 2015 at 1623 Bank Street. **If that property is in fact owned by a public entity or the crown "for educational purposes", why is the CSF being forced to have less access and entitlements than SD61?**

We can not get clear answers on who actually owns the building at 1623 Bank Street, to clarify who really has the authority to decide, and to know relevant covenants and restrictions which govern the space. **We also do not understand how the SD61 can be negotiating in good faith if they are at the same time promoting their own interests over those of the CSF? Is that not a conflict of interest?** If so, we think it is time that a higher authority prevail to help solve this dilemma.

As for the interim proposal to spend millions of scarce education sector dollars to create a temporary modular school for Beausoleil to share space with another school starting next September, it makes no sense to us during a pandemic, especially when other more cost-effective solutions exist. For example for us to stay put on Bank

Street. We find it to be a huge waste of taxpayer funds to build a temporary Beausoleil school when all efforts should be put towards the construction of our permanent new school. **Wouldn't these modular buildings be better suited to absorb the SD61 students in the long run?**

Our bottom line is that we can not agree that our French children are less important than any other child in B.C.

For courtesy and transparency, please find attached our Fact Sheet which will be circulated publicly tomorrow. We also invite you to join us in standing up for our rights through this petition which our parents have started and are ready to ramp up. See [Change.org](https://change.org/petition/http://chng.it/5LWSf2tBfR) petition <http://chng.it/5LWSf2tBfR>

We want to continue to work collaboratively and positively on long term solutions which are good for everyone. Our children are an important part of the future.

On behalf of our Beausoleil Parents' Association and 84 (soon 86) Beausoleil school children, parents and caregivers, we look forward to your answers,

Erinne Branter, President & mother of Emric in Maternelle and Elodie, grade 2

Rebecca Mellett, Past President & mother of Natnael, grade 3

Carl Monk, APÉ Secretary & father of Niobe, grade 2

Storm Moinier, APÉ Representative on the Comité des partenaires & mother of Léon, grade 2

---

\*\*\* *NOTRE GMAIL A CHANGÉ* [beausoleilparent@gmail.com](mailto:beausoleilparent@gmail.com) \*\*\*

**Association de parents d'élèves (APÉ) de l'école primaire Beausoleil**  
(Parents Association for Beausoleil primary school)

[beausoleilparent@gmail.com](mailto:beausoleilparent@gmail.com) (non [beausoleil.victoria@gmail.com](mailto:beausoleil.victoria@gmail.com))



c/o École Beausoleil  
1623 Bank Street, Victoria, C.-B. V8R 4V5  
<https://beausoleil.csf.bc.ca/>

Calendrier scolaire CSF École Beausoleil 2018-2019:  
<https://beausoleil.csf.bc.ca/nouvelles-2/calendrier-scolaire/>

Contribute to supporting your Parents' association events anytime:

Bottle Depot: mention "Beausoleil" [http://bottledepot.ca/?page\\_id=37](http://bottledepot.ca/?page_id=37)

Mabels Labels: search Beausoleil [campaigns.mabelslabels.com](http://campaigns.mabelslabels.com)

**Facebook** (groupe privé par invitation, envoyez-nous un courriel pour être ajouté) : [École Beausoleil APÉ](#)

---

 **(ENG) BEAUSOLEIL FACT SHEET nov 23 2020.pdf**  
88 ko

 **(FR) BEAUSOLEIL FACT SHEET nov 23 2020.pdf**  
89 ko

---

## **FAITS SAILLANTS**

### **École Beausoleil -- espace pour l'éducation français?**

1623 rue Bank, Victoria, C.- B.

---

En 2015, le Conseil scolaire francophone (CSF) de la Colombie Britannique a commencée quelque chose de très important :

- une nouvelle école primaire francophone concentrée sur les arts a été créé à Victoria (Maternelle à la 3ème année)
- cette nouvelle [École Beausoleil](#) a répondu à la demande croissante et au débordement des inscriptions de la communauté francophone qui a dépassé la seule autre école française de la ville.
- l'école Beausoleil a été un succès énorme, passant de 7 à 86 étudiants.
- les parents, les Directrices et le personnel de Beausoleil ont créé un fort sentiment d'esprit scolaire avec une présence communautaire positive parmi les entreprises locales, les résidences pour personnes âgées, les groupes sociaux et la communauté francophone en général.

#### **Emplacement initial de l'école**

En raison des options limitées pour localiser un bâtiment pour abriter cette nouvelle école, le CSF a loué un bâtiment scolaire vide du district scolaire anglophone # 61 (SD61). Le SD61 a ce qui semble être un monopole de contrôle sur tous les bâtiments d'enseignement de la région de la capitale, à l'exception de l'École Victor Brodeur à Esquimalt qui appartient à la CSF.

- un premier bail de 5 ans a été établi par SD61 de 2015 à 2020 pour que le CSF loue l'immeuble au 1623, rue Bank à Oak Bay, à la frontière de Oaklands.
- en raison du succès retentissant de Beausoleil, le CSF et le SD61 ont entamé en 2017 une prolongation de bail de «3 à 5 ans» qui se serait étendue jusqu'en 2023 ou 2025.
- vers la même époque, le CSF a commencé à explorer toutes les options pour construire un bâtiment scolaire permanent à Victoria pour l'École Beausoleil afin «d'accueillir les élèves de la maternelle à la 12e année, ainsi que des espaces de garde d'enfants, une bibliothèque et des espaces communautaires » (procès-verbal de l'Association des parents du 12 nov, 2019).

En mai 2019, l'Association des parents de l'école de Beausoleil a été informée par le CSF que le bail ne serait pas prolongé car SD61 récupérait la propriété pour ses propres élèves. Ainsi potentiellement laissant l'école Beausoleil sans abri, et le CSF perdant sa cohorte d'étudiants.

- en mai 2019, l'Association des parents d'élèves a lancé un appel pour une prolongation du bail à la SD61 et à la communauté scolaire, les informant que les étudiants publics français utilisaient l'école et n'avaient nulle part où aller à la dernière minute (voir la vidéo en lien vers la réunion publique du [SD61 public meeting Part 2, item #6 at 15:50](#))
- l'histoire a reçu une presse positive dans les médias locaux et français, un public relativement restreint
- une prolongation de bail a été accordée par SD61 au CSF pour 1 an jusqu'en juin 2021
- le CSF a continué à lutter pour trouver un espace approprié pour construire une école permanente
- sans autre option, le CSF a été contraint de créer une école temporaire intérimaire (\$\$)
- lors d'une récente réunion d'une association de quartier, un conseiller de la ville de Victoria a indiqué que la propriété au 1623, rue Bank appartient à la ville et doit être utilisée à des «fins éducatives». Historiquement, seul SD61 a obtenu ce droit par la ville.

#### **Décision historique de la Cour suprême du Canada**

Pendant ce temps, après 6 ans à défendre la cause de l'égalité des droits à l'éducation en français, la CSF et la Fédération des parents francophones de la Colombie-Britannique ont remporté en 2019 son [cas historique avec la Cour suprême du Canada](#) (SCC) de garantir les droits à l'éducation francophone sous [l'article 23 de la Charte des droits et libertés](#) de la *Constitution canadienne* :

*« les enfants des titulaires de droits reconnus à l'art. 23 doivent bénéficier d'une expérience éducative réellement équivalente à celle de la majorité, et ce, peu importe la taille de l'école ou du programme en question ».*

## **Le Ministère de l'éducation et la CSF s'engagent à construire un nouveau bâtiment Beausoleil permanent.**

En 2019, le Ministère de l'éducation et le Ministère des finances du C.-B. ont engagé des fonds pour la construction de 8 nouvelles écoles dans la province, dont l'École Beausoleil à Victoria à compter de 2021 (<https://www.csf.bc.ca/wp-content/uploads/ressources/Planification-immobiliere-2019-20.pdf> (page 2 "Victoria Ouest").

Voir les plans d'immobilisations du CSF <https://www.csf.bc.ca/csf-eng/capital-plan-2/>

Communauté	Categorie	Description du projet	Mise à jour (reunion publique)
École Beausoleil (Est du Victoria )	Cour Suprême du Canada déclaration - Bail, acquisition et construction De site .	Acquisition d'un site suffisamment grand pour accueillir la croissance ,et la construction d'une école communautaire maternelle à la 12eme année. Financement d'un bail (jusqu'à ce que la construction soit terminée ) pour ouvrir une école communautaire maternelle à la 12eme année.	La commission scolaire anglophone (SD 61) a informé la CSF que l'école Beausoleil ne pourra pas demeurer dans son immeuble actuel l'année prochaine. L'école Beausoleil déménagera dans une école modulaire sur le site de Braefoot Elementary, un très grand site appartenant au SD61 L'école modulaire ne sera pas partagée avec les étudiants SD61. Le CSF poursuit ses efforts pour acquérir un site sur lequel construire une école communautaire.

## **Comment la réinstallation forcée respecte-t-elle les droits à l'espace pour l'enseignement français?**

À ce jour, il y a eu peu de progrès ou de clarté quant à l'emplacement de l'école permanente Beausoleil. Nos enfants méritent et ont droit à l'école française. Notre communauté scolaire n'accepte pas d'être expulsée de son emplacement actuel sans une solution appropriée en place.

- parce que SD61 revendique tous les bâtiments scolaires à Victoria, le CSF a été mis en mesure de concevoir un plan intérimaire coûteux pour installer une école modulaire et partager un campus à l'école SD61 Braefoot.
- une réunion avec l'exécutif et les administrateurs du CSF le 18 novembre 2020 a confirmé qu'il n'y a pas encore de conceptions ou de permis; aucune date prévue pour les consultations; et que le nouvel emplacement n'aura pas de terrain de jeu, ni de gymnase
- l'Association des parents de Beausoleil a écrit des lettres de préoccupation à la CSF, au SD61, au ministre de l'Éducation, au ministre des Affaires francophones et au député provincial d'Oak Bay pour demander une prolongation du bail jusqu'à la construction de la nouvelle école:
  - en savoir à qui appartient la propriété et qui a l'autorité sur le bail à 1623 Bank ?
  - souligner que le nouveau contexte de pandémie expose les enfants de deux commissions scolaires aux protocoles de santé différents, à risque de contracter le COVID 19.
  - être en désaccord avec le gaspillage des rares fonds publics disponibles, alors que l'argent, le temps et les efforts du CSF devraient se concentrer sur la nouvelle construction permanente.
  - risquer une perte quasi certaine des inscriptions françaises en septembre 2021 en raison de l'ambiguïté sur le statut de l'avenir de Beausoleil, y compris le manque d'installations adéquates(gym, biblio, etc..) qui est en contradiction directe avec la décision de la SCC concernant l'accès à un enseignement français de qualité en Colombie-Britannique

## FACT SHEET

### École Beausoleil -- space for French education ?

1623 Bank Street, Victoria BC

---

In 2015 the French school board of British Columbia (Conseil scolaire francophone or CSF) started something very good :

- a new arts-based francophone primary school was created in Victoria (K to 3)
- this new [École Beausoleil](#) accommodated growing demand and enrolment overflow from the Francophone community which has outgrown the only other French school in town<sup>1</sup>
- École Beausoleil has been a huge success, growing from 7 to 86 students
- the Beausoleil parents, Principal and staff have created a strong sense of school spirit with positive community presence among local businesses, seniors homes, social groups and the wider Francophone community

#### Initial School Location

Due to limited options for locating a building to house this new school, the CSF rented an empty school building from the anglophone School District #61 (SD61). SD61 has what seems to be a monopoly of control over all of the educational buildings in the Capital Region, except for École Victor Brodeur in Esquimalt which is owned by the CSF.

- an initial 5-year lease was established by SD61 from 2015-2020 for the CSF to lease the building at 1623 Bank Street in Oak Bay on the border of Oaklands
- due to Beausoleil's booming success, in 2017 the CSF and SD61 began negotiating a lease extension for "3 to 5 years" which would have extend to 2023 or 2025
- around the same time, the CSF began exploring all options to build a permanent school building in Victoria for École Beausoleil to accommodate grades "K through 12, plus childcare, library and community spaces" (Parents' Association minutes of Nov. 12/2019)

In May 2019 the Beausoleil Parents' Association (Association de parents de l'école) was informed by the CSF that the lease would not be extended because SD61 was reclaiming the property for its own students. Thus potentially leaving École Beausoleil homeless, and the CSF losing its student cohort.

- in May 2019, the Parents' Association appealed for a lease extension to the SD61 and wider school community, informing them that French public students were using the school and had nowhere else to go at the last minute (see video in link to [SD61 public meeting Part 2, item #6 at 15:50](#))
- the story received positive press in local and French media, a relatively small audience
- a lease extension was granted by SD61 to the CSF for 1 year to June 2021
- the CSF has continued to struggle to find an appropriate space to build a permanent school
- without other options, the CSF has been forced to create an interim temporary school (\$\$)
- at a recent neighbourhood association meeting, a City of Victoria Councillor indicated that the property at 1623 Bank Street is owned by the City and must be used for "educational purposes". Historically, only SD61 has been allowed this right by the city

#### Landmark Ruling by the Supreme Court of Canada

Meanwhile, after 6 years of championing the cause of equal rights to French education, in 2019 the CSF and the Federation of Francophone Parents of British Columbia won its historic case with the [Supreme](#)

---

<sup>1</sup> Ecole Victor Brodeur in Esquimalt

[Court of Canada's](#) decision to guarantee the rights to Francophone education under [Section 23 of the Charter of Rights and Freedoms](#) of the Canadian Constitution :

*“children of s. 23 rights holders must receive an educational experience that is substantively equivalent to the experience provided to the majority, regardless of the size of the school or program in question.”*

### Ministry of Education and CSF Commit to Building a New Permanent Beausoleil

In 2019 the B.C. Ministry of Education and Ministry of Finance committed funds for the construction of 8 new schools in the province, including École Beausoleil in Victoria beginning in 2021 <https://www.csf.bc.ca/wp-content/uploads/ressources/Planification-immobiliere-2019-20.pdf> (page 2 “Victoria West”).

See CSF Capital Plans <https://www.csf.bc.ca/csf-eng/capital-plan-2/>

Community	Category	Project description	Update (public meeting)
École Beausoleil (Victoria (east))	Supreme Court of Canada declaration - Lease, site acquisition and construction	Acquisition of a site that is large enough to accommodate growth and construction of a K-12 community school. Financing for a lease (until construction is completed) to open a K-12 community school	The Anglophone school board (SD 61) has informed the CSF that École Beausoleil will not be able to remain in its current building next year. École Beausoleil will move to a modular school on the site of Braefoot Elementary, a very large site belonging to SD61. The modular school will not be shared with SD61 students. The CSF is continuing its efforts to acquire a site on which to build a community school.

### How Does Forced Relocation Respect Rights to Space for French Education ?

To date, there has been little progress or clarity on the location of the permanent Beausoleil school. Our children deserve and are entitled to French schooling. Our school community does not agree to be evicted from its present location without a proper solution in place.

- because SD61 lays claim to all of the school buildings in Victoria, the CSF has been put in a position to devise an expensive interim plan to install a modular school and share a campus at SD61 Braefoot school
- a meeting with the CSF Executive and Trustees on November 18, 2020 confirmed that there are no designs or permits yet; no scheduled dates for consultations; and that the new location will not have a playground, library or gymnasium
- the Beausoleil Parents' Association has written letters of concern to the CSF, SD61, Minister of Education, Minister of Francophone Affairs, and Oak Bay Member of Provincial Parliament appealing for a lease extension until the new school is built:
  - ◆ asking who in fact owns the property and has authority over the lease at 1623 Bank?
  - ◆ pointing out that the new pandemic context puts children from two school boards with different health protocols at risk of contracting COVID
  - ◆ disagreeing with the waste of scarce public funds available, when money, time and effort should be focusing on the permanent new build
  - ◆ risking a near certain loss of French enrolments in September 2021 because of the ambiguity about the status of Beausoleil's future including the lack of proper facilities (gym, etc.) which is at direct odds with the SCC ruling in regards access to quality French education in BC